
Zápis
z 6. řádného zasedání Akademického senátu FSI VUT dne

17. 03. 2022

Místo konání: zasedací místnost děkana FSI
Čas konání: 14:00 – 15:45
Přítomní: dle hlasovací  listiny
Omluveni:
Neomluveni:
Hosté: děkan doc. Hlinka, proděkani Ing. Bednář a doc. Máša, tajemník Ing. Tesař
Zasedání řídil: doc. Návrat

Program:
1. Předání osvědčení novému členu AS FSI
2. Volba skrutátorů
3. Schválení programu zasedání, kontrola zápisu z 5. řádného zasedání, plnění usnesení
4. Informace vedení fakulty, informace z grémií
5. Schvalování Směrnice Pravidla pro organizaci studia na fakultě
6. Projednání Disciplinárního řádu FSI pro studenty
7. Předložení návrhu nového složení Vědecké rady FSI
8. Předložení Výroční zprávy o hospodaření FSI VUT za rok 2021 a analytických podkladů
9. Předložení Pravidel rozdělení finančních prostředků FSI VUT pro rok 2022
10. Schválení zástupců do komisí pro výběrová řízení
11. Stanovení termínu a programu příštího řádného zasedání AS FSI
12. Různé

Zasedání zahájil a řídil předseda AS FSI doc. Návrat.

Doc. Návrat přivítal pana děkana doc. Hlinku, proděkany Ing. Bednáře a doc. Mášu a tajemníka
Ing. Tesaře.

ad 1) Předání osvědčení novému členu AS FSI

Svoji činnost v SKAS FSI ukončil Tomáš Prášek, jeho náhradníkem se stal Ing. Cheney Quinn,
který se ujal svého mandátu a na dnešním zasedání se krátce představil.

ad 2) Volba skrutátorů

Návrh: Ing. Ramík, doc. Vašík
Usnesení: AS FSI schvaluje skrutátory Ing. Pavla Ramíka a doc. Petra Vašíka.
Hlasování č. 1: pro: 26 proti: 0 zdržel se: 2
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ad 3) Schválení programu zasedání, kontrola zápisu z 5. řádného zasedání, plnění
usnesení

Oproti rozeslanému programu navrhl doc. Návrat změnu v bodu 6 - Disciplinární řád bude na
dnešním zasedání projednán, k jeho schválení zatím nemůže dojít. Po domluvě s doc. Katolickým
byl vyjmut bod “vyplácení stipendií studentům DS”. Tento bod bude projednán na zasedání
Finanční komise.
Usnesení: AS FSI schvaluje upravený program 6. řádného zasedání AS FSI.
Hlasování č. 2: pro: 28 proti: 0 zdržel se: 0
Do zápisu z minulého zasedání byly zapracovány připomínky senátorů.
Usnesení: AS FSI schvaluje zápis z 5. řádného zasedání AS FSI.
Hlasování č. 3: pro: 26 proti: 0 zdržel se: 2

ad 4) Informace vedení fakulty

Děkan:
- Od pondělí 14. 3. byla zrušena povinnost nosit respirátory ve vnitřních prostorách VUT.
- Dne 18. 3. proběhnou výběrová řízení na pozice ředitelů ústavů a vedoucích pracovišť.
- Všem ukrajinským studentům bylo vyplaceno jednorázové stipendium, případná další

stipendia budou vyplácena individuálně na základě žádosti. Pomoc zaměstnancům s
ukrajinským pasem bude také řešena individuálně.

- VUT vyhradilo na Mánesových kolejích 126 lůžek pro potřeby nouzového ubytování rodinných
příslušníků.

- Koordinaci pomoci v souvislosti s konfliktem na Ukrajině má na starosti prorektorka
Šimberová a předsedkyně SKAS VUT Ing. Kruljacová.

- Rektor VUT apeluje na dodržování rovného přístupu ke všem studentům. Není například
možné požadovat po studentech z Ruské federace nebo Běloruska prohlášení, za které by jim
v zemi původu hrozily sankce.

- Na žádost finanční komise vedení FSI projednalo rozdělení prostředků specifického výzkumu,
jednalo se o úpravy čísel a korekce některých nepřesných údajů ve Výročních zprávách.
Výroční zpráva o hospodaření je každoročně verifikována jednotlivými ústavy a projednávána
AS FSI a jeho komisemi, proto se vedení fakulty kloní k názoru, postupovat při rozdělení
finančních prostředků na specifický výzkum podle schválené Zprávy o hospodaření.

- Dne 3. 3. proběhl Den firem v prezenční podobě. Pan děkan požádal senátory o zpětnou
vazbu a případné připomínky.

- VUT se pro tento rok rozhodlo nevypsat prostředky pro Fond vědy. Vedení FSI však tento
fond považuje za důležitý nástroj pro studenty, proto bylo rozhodnuto dislokovat částku ve výši
1,6 mil (oproti obvyklému 1 mil) z rozpočtu fakulty. Tato částka bude obsažena v předloženém
rozpočtu, protože však Fond vědy bude muset být v mezidobí již vypsán, potřebuje pan děkan
informaci, zda bude z řad senátorů s tímto navýšením nějaký zásadní nesouhlas.

- Vedení plánuje zveřejňovat Strategii FSI, kde budou publikovány základní východiska rozvoje
fakulty. Tzv. “Strategie FSI v kostce”, kterou děkan senátorům představil, bude určena širší
veřejnosti, ředitelům ústavů bude určena rozšířená verze, která bude obsahovat i číselné
hodnoty.

Tajemník:
- Rekonstrukce budovy A3 probíhá dle harmonogramu, k lehkému zpoždění dojde u

interiérového vybavení, budova bude k nastěhování cca v průběhu srpna.
- Rekonstrukce A2: probíhají jednání s řediteli ústavů ohledně náhradních prostor.

Harmonogram stěhování bude znám cca počátkem června.
- Rekonstrukce A6: proběhl kontrolní den, práce budou dokončeny dle harmonogramu. Bude

vypsána soutěž na vybavení AVT.
- Rekonstrukce B2: předpokládaná realizace v průběhu letních prázdnin.
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- Etapa II: v dohledné době dostane fakulta mandát pro zahájení veřejné zakázky na
zhotovitele.

Prof. Štětina:
- Proběhlo zasedání AS VUT, kterému předcházela jednání Ekonomická komise a Komise pro

tvůrčí činnost. VUT přistoupilo k bateriovému klastru, byla schválena VR VUT. Očekává se
předložení pravidel rozpočtu před úterním zasedání Ekonomické komise.

- Rektor plánuje v září předložení směrnice k specifickému výzkumu. Prof. Štětina vyzval
senátory, aby mu zaslali případné náměty a připomínky.

- Proběhla reprezentativní komise MŠMT  (mělo by dojít k navýšení A+K i DKRVO).

Doc. Vašík: chystá se reforma financování doktorských studií, je otázkou, zda by se senát měl
touto problematikou zabývat, pokud zanedlouho dojde ke změnám, obdobně se to týká i
specifického výzkumu.
Prof. Štětina: tato problematika by měla být diskutována i v souvislosti s Fondem vědy, fakulta by
měla mít nějakou strategii.

Doc. Roupec:
- V souvislosti s konfliktem na Ukrajině byly předloženy návrhy zákonů, souhrnně tzv. lex

Ukrajina. V návaznosti na zákon o VŠ upozornil doc. Roupec na některé problémy ohledně
kompetencí VŠ s uznáváním středoškolského vzdělání.

Ing. Kosová:
- Byla zahájena aktualizace Příručky prváka.
- 8. března proběhl hokejový souboj univerzit, tento rok patří vítězství VUT.

ad 5) Schvalování Směrnice Pravidla pro organizaci studia na fakultě

Doc. Hlinka informoval o proběhnutých diskuzích ohledně možnosti hybridních státních
závěrečných zkoušek. Vedení FSI tuto myšlenku podporuje a počítá výhledově se zřízením
místnosti, která by splňovala technické podmínky pro konání tohoto typu státních zkoušek.
Proděkan Bednář uvedl, že tento způsob zkoušky by znamenal, že student a větší část členů
komise by byli přítomni, někteří členové komise by byli připojeni online. Protože však tato možnost
není v současné době zakotvena v zákoně, hledají se cesty, jak ji legalizovat. Po poradě s právním
oddělením se vedení fakulty rozhodlo, tento způsob v předložené směrnici zatím neuvádět.
Studijní komise dokument projednala, další připomínky byly formálního charakteru a byly do
směrnice zapracovány.
Legislativní komise se dokumentem také zabývala a nemá další připomínky, Mgr. Hoderová
upozornila ale ještě na drobné překlepy a vznesla dotaz na počet studentů ve výukových
skupinách.
Proděkan Bednář odpověděl, že původní formulace se opravdu dá vyložit dvěma způsoby, finální
verze bude upravena tak, aby výklad byl zcela jednoznačný (místo laboratoře a ateliéry v KS na
laboratoře v KS a ateliéry v KS).
Připomínky prof. Štětiny byly spíše náměty pro budoucí období. První se týkala podzimního
termínu státní závěrečné zkoušky, o kterém dle směrnice rozhoduje pouze děkan fakulty. Mohlo by
totiž dojít k případu, že si student požádá o tento termín a děkan mu vyhoví, ale ústav nesestaví
komisi. Další připomínka se týkala organizace státních zkoušek. Směrnice uvádí, že v případě
studijních programů garantovaných celofakultně organizuje SZZ ústav, který vypsal téma
studentovy závěrečné práce. Ve směrnici by mělo být uvedeno, které programy to jsou. Směrnice
také nezohledňuje případy, kdy program je garantován ústavem, ale téma závěrečné práce si
student může zvolit z jiného ústavu.
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Usnesení: AS FSI projednal Pravidla pro organizaci studia na fakultě ve znění ze dne 17. 3. 2022
a nemá k námitky.
Hlasování č. 4: pro: 28 proti: 0 zdržel se: 1

ad 6) Projednání Disciplinárního řádu FSI pro studenty

Dokument byl až na dva body upraven na základě připomínek právního odboru rektorátu. Nyní se
čeká na jeho vyjádření.

ad 7) Předložení návrhu nového složení Vědecké rady FSI

Dle návrhu má Vědecká rada 36 členů, 23 interních a 13 externích, všichni navržení s členstvím
souhlasí. Informace o nominovaných mají senátoři k dispozici na sdíleném disku. Návrh složení VR
FSI je následující:

INTERNÍ ČLENOVÉ:
doc. Ing. Jiří Hlinka, Ph.D. - předseda, Letecká technika, děkan FSI VUT v Brně
prof. Ing. Ivan Křupka, Ph.D. - místopředseda, Konstrukční inženýrství, proděkan FSI VUT v Brně
doc. Ing. Jaroslav Katolický, Ph.D. - termomechanika, proděkan FSI VUT v Brně
doc. Ing. Ladislav Janíček, Ph.D., MBA, LL.M. - letecká technika, rektor VUT v Brně
prof. RNDr. Miroslav Doupovec, CSc., dr. h. c. - matematika, prorektor VUT v Brně
doc. Ing. Petr Blecha, Ph.D. - výrobní stroje
prof. Ing. Ivo Dlouhý, CSc. - materiálové inženýrství
prof. Ing. Martin Hartl, Ph.D. - konstrukční inženýrství
prof. RNDr. Radim Chmelík, Ph.D. - fyzika
doc. Ing. Jaroslav Juračka, Ph.D. - letecká technika
doc. Ing. Karel Kouřil, Ph.D., MBA, FEng. - strojírenská technologie
prof. RNDr. Karel Maca, Dr. - materiálové inženýrství
prof. Dr. Ing. Jiří Marek, Ph.D., DBA - výrobní stroje
doc. Ing. Radomil Matoušek, Ph.D. - informatika a automatizace
doc. Ing. Luboš Náhlík, Ph.D. - mechanika těles, fyzika materiálů (Ústav fyziky materiálů, člen
Akademické rady AV ČR)
doc. Ing. Tomáš Návrat, Ph.D. - mechanika těles
prof. Ing. Jindřich Petruška, CSc. - mechanika těles
prof. Ing. František Pochylý, CSc. - fluidní inženýrství
doc. Ing. Jiří Pospíšil, Ph.D. - energetika
prof. Ing. Petr Stehlík, CSc., dr. h. c. - procesní inženýrství
prof. RNDr. Tomáš Šikola, CSc. - fyzika
prof. RNDr. Josef Šlapal, CSc. - matematika
prof. Ing. Josef Štětina, Ph.D. - dopravní technika

EXTERNÍ ČLENOVÉ:
doc. Ing. Miroslav Španiel, CSc. - mechanika těles, děkan Fakulty strojní, ČVUT v Praze
prof. Ing. Jan Macek, DrSc., FEng. - dopravní technika, Fakulta strojní, ČVUT v Praze
prof. Ing. Robert Čep, Ph.D. - strojírenská technologie, děkan Fakulty strojní, VŠB-TU Ostrava
Dr. h. c. prof. Ing. Ľubomír Šooš, PhD. - výrobní technika, děkan Strojníckej fakulty, STU v
Bratislave
Dr. h. c. mult. prof. Ing. Jozef Živčák, PhD., MPH - biomechanika, děkan Strojníckej fakulty,
Technická univerzita v Košiciach
prof. RNDr. Jan Picek, CSc. - matematika, děkan Fakulty přírodovědně-humanitní a pedagogické,
TU v Liberci
doc. RNDr. Martin Kolář, Ph.D. - matematika, Přírodovědecká fakulta, MU
doc. Ing. Jaroslav Machan, CSc. - dopravní technika, ŠKODA AUTO a. s.
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Ing. Jiří Rosenfeld, CSc. - předseda správní rady Slováckých strojíren, a. s.
Ing. Dětřich Robenek - generální ředitel Bosch Rexroth, spol. s r. o.
Ing. Pavel Cesnek, MBA - generální ředitel ŽĎAS, a. s.
Ing. Vladimír Štěpán, MBA - ředitel SIEMENS, s. r. o., závod Elektromotory Mohelnice
Ing. Libor Urbanec - ředitel Garrett Motion Czech Republic, s. r. o.

ad 8) Předložení Výroční zprávy o hospodaření FSI VUT za rok 2021 a analytických
podkladů

Veřejnou verzi, která obecně shrnuje ekonomická data o hospodaření fakulty, mají senátoři již k
dispozici, v této části by ke změnám docházet už nemělo. V analytických podkladech může k
drobným úpravám ještě dojít, v současné době ústavy verifikují data.
Tajemník uvedl, že dochází ke zpomalení růstu normativních zdrojů, dále seznámil senátory se
strukturou nákladů a výnosů a stavem fondů.
Prof. Štětina svolal schůzku FK na 31. 3.
Doc. Klimeš navrhl schůzku komise pro VaV společně se SK na 24. 3.

ad 9) Předložení Pravidel rozdělení finančních prostředků FSI VUT pro rok 2022

Dokument tajemník zaslal senátorům před zasedáním, oproti minulým letům nedochází k žádným
výrazným změnám.
Pravidly se bude zabývat FK na schůzce dne 31. 3.

ad 10) Schválení zástupců do komisí pro výběrová řízení

ÚK/VaV pracovník junior
zástupce Ing. Bradáč, náhradník Ing. Hnízdil
Hlasování 5: pro: 23 proti: 0 zdržel se: 3
ÚMTMB/VaV pracovník junior
zástupce Ing. Ramík, náhradník doc. Knoflíček
Hlasování 6: pro: 25 proti: 0 zdržel se: 2
ÚPI/VaV pracovník junior
zástupce doc. Klimeš, náhradník Ing. Houfek
Hlasování 7: pro: 24 proti: 0 zdržel se: 3

ad 11) Stanovení termínu a programu příštího řádného zasedání AS FSI

Termín 7. řádného zasedání byl navržen na čtvrtek 14. 4. 2022 ve 14 hodin.

Návrh programu pro 7. řádné zasedání AS FSI:
- Disciplinární řád
- Výroční zpráva o hospodaření - schválení
- Pravidla rozdělení finančních prostředků
- Předložení časového plánu na ak. rok 22/23
- Aktualizace složení disciplinární komise
- Schválení návrhu složení VR
- Zpráva o hodnocení výuky - předložení
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Usnesení: AS FSI schválil termín 7. řádného zasedání AS FSI 14. 4. 2022.
Hlasování 8: pro: 27 proti: 0 zdržel se: 0

ad 12) Různé

Doc. Klimeš vznesl dotaz, zda vedení fakulty zvažuje v tomto ak. roce změnit prostřednictvím
pokynu děkana způsob odevzdání závěrečných prací pouze na elektronický.
Proděkan Bednář odpověděl, že FSI by nemělo žádné námitky, prorektor Doupovec svolal poradu
proděkanů, na které bude tato problematika diskutována.
Prof. Štětina upozornil, že JŘ AS FSI neobsahuje údaje o zřízení a činnosti jednotlivých komisí,
tyto údaje jsou obsaženy ve VŘ AS FSI, prof. Štětina navrhuje přesunout tyto informace do JŘ AS
FSI a případně je doplnit a aktualizovat.

Poté bylo zasedání ukončeno.

Verifikoval:
předseda AS FSI předsedkyně SK AS FSI
doc. Ing. Tomáš Návrat, Ph.D. Ing. Petra Kosová

zapsala: Brigita Rohovská
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